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Brukerutvalget
 Sunnaas sykehus HF 

Protokoll

Brukerutvalget Sunnaas sykehus HF
Møtested Videokonferanse, JOIN
Dato 12.11.20
Tidspunkt 10.50-15.30

Til stede Forfall
Anne Beate Budalen ABB Leder x
Øyvind Gerhardsen ØG Nestleder x
Knut Storflor KS x
Jenny Holte JH x
Helle Campbell HC x
Emilie Duane Nordskog EDN x
Terje Erlandsen TE x
Marianne Jørstad MJ HR-dir. x
Liv Heyerdahl LH Sekr./koord. x
Forfall:

Saksliste

Nr. Tema Ansvar 
4620 Godkjenning av innkalling og saksliste

Vedtak
Innkalling og saksliste godkjennes uten merknad.

Anne Beate 
Budalen, leder BU

4720 Godkjenning protokoll fra BU-møte 07.09.20

Vedtak
Protokoll fra BU-møte 07.09.20 godkjennes uten merknad.

Anne Beate 
Budalen

4820 Presentasjon av Sunnaas (ref temasak i styremøte 30.9.) 

Vedtak
Saken utsettes til 14.12.20.

Kathi Sørvig, 
klinikksjef

4920 Referat fra arbeidsmøte 12.10.20

Vedtak
Referat fra arbeidsmøte 12.10.20 godkjennes uten merknad.

Anne Beate 
Budalen

5020 Byggetrinn 3 (Bt3)
Viser til oppsummeringsnotat fra møte med toppledelsen HSØ (adm.dir., 
viseadm.dir., øk.dir, eierdir.) i går, 11.12.20.

Trude Gjeldvik, 
foretaksjurist
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Sunnaas sykehus har ventet lenge på avklaring av fremdrift av Bt3.  Fem år siden 
den første idéfasen.
HSØ etterspør mer kunnskap om behovet før de kan gi et tydelig mandat for 
konseptfasen.  Etter avtale skal eier invitere til et møte med analysemiljøet i HSØ 
med mål om å sikre framskrivninger som skal danne grunnlag for innramming av 
konseptfasen før konseptfasen igangsettes.   Vårt prosjekt vil bli prioritert i 
inneværende ØLP (økonomisk langtidsplan).
Viktig å få løftet rehabilitering på dagsorden.  Sees i sammenheng med nasjonal 
helse –og sykehusplan og arbeidet med «kapittelet som mangler» (se egen sak om 
dette i dagens møte).
Det jobbes internt med gjennomgang og presisering av Sunnaas sitt samfunnsopp-
drag; poliklinikk og behandling på avstand vs behandling i seng.
Kommentarer i møtet vedrørende finansieringsmodellen, som har vært diskutert 
mellom helsedirektoratet, HSØ og Sunnaas i mange år.  

Vedtak
Brukerutvalget tar oppdatering av status konseptfase Byggetrinn 3 til orientering.

5120 Tilbakemeldinger fra råd/utvalg
Regional koordinerende enhet v/Øyvind Gerhardsen

 Kort informasjon om noe nedgang i nye henvisninger, liten økning i 
avslagsprosent og elektroniske henvisninger, noe nedgang i vurderingstid 
(av henvisninger).

 Rehabilitering for Covid19-pasienter kan være på grunnlag av;
Multimorbiditet (flere sykdommer samtidig), redusert kognitiv funksjon, 
psykisk sykdom, post-traumatisk stressyndrom, redusert lungefunksjon, 
tap av muskelmasse, nevrologiske symptomer.

SKPU (sentralt kvalitets- og pasientsikkerhetsutvalg) v/ Jenny Holte
 Brukerundersøkelsen (presenteres senere i møtet)
 Sykefravær; høyere enn normalt, men lavere enn forventet i Covid19-

perioden
 Influensavaksinering av ansatte
 Smittestatus blant ansatte
 Ernæringsscreening av pasienter 
 Smittevernsutstyr 
 Årets pasientsikkerhetskonferanse (I trygge hender 24/7) i regi av 

Helsedirektoratet ble gjennomført digitalt.  På agendaen var alt fra 
psykologisk trygghet i lederperspektiv, helhjertet kommunikasjon, 
brukermedvirkning og digital kommunikasjon, åpenhet og lære av feil.

Vedtak
Brukerutvalget tar muntlige rapporter fra møter i råd/utvalg til orientering.

Alle 

5220 Underveisevaluering Covid19
Foretaksledelsen vedtok i juni 2020 å gjennomføre en underveisevaluering, som 
pågikk i juli/august.  Målet var å evaluere sykehusets håndtering av 
pandemisituasjonen så langt, og å finne læringspunkter som kan brukes til å 
forebygge, og til å håndtere eventuelle nye smitteutbrudd i sykehuset og andre 
hendelser på en bedre måte.  
P-presentasjonen som ble vist i møtet ligger i møtemappen i Admincontrol.

Marianne Jørstad, 
HR-direktør
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Antall svar: 274 av 581 (ca. 47%) Av disse var 61,9% svar fra respondenter i klinikk 
og 38,1% ikke i klinikk.  

Funn
Bevaringsområder: 
1. Ansatte opplever at hverdagen på Sunnaas var preget av «dugnadsånd» i 
pandemisituasjonen 
2. Ansatte opplevde at det var tydelig hva man skulle gjøre for å ivareta smittevern 
på jobb 
3. Ansatte fikk brukt sin kompetanse og ressurser 
4. Ansatte fikk nødvendig opplæring og support i IKT- løsninger 
Forbedringsområder: 
1. Avklare og bekjentgjøre rettigheter i forbindelse med permisjon, overtid 
arbeidstid 
2. Mer forenklet og effektiv informasjon i færre kanaler 
3. Sikre tilstrekkelig informasjon om hvordan ansatte, pasienter og pårørende skal 
forholde seg til restriksjoner, besøksstans og adgangskontroll

Konklusjonen er at undersøkelsen har gitt et positivt resultat.  De fleste er godt 
fornøyd.  På bakgrunn av funn/forbedringsområder er det laget en handlingsplan, 
som følges opp fortløpende.   
To smittetilfeller i høst har vært håndtert godt på bakgrunn av erfaringene fra 
mars.

Vedtak
Brukerutvalget tar gjennomgangen til orientering.

5320 Datoer for BU-møter 2021 + to arbeidsmøter

Vedtak: Følgende datoer vedtas for 2021:

Uke ukedag Dag/dato BU
3 1 man 18.01.2021 BU arbeidsmøte (Aker) 16.00-19.00
7 1 man 15.02.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00

12 1 man 22.03.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00
17 1 man 26.04.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00
22 1 man 31.05.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00
37 1 man 13.09.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00
42 1 man 18.10.2021 BU arbeidsmøte (Aker) 16.00-19.00
46 1 man 15.11.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00
50 1 man 13.12.2021 BU ordinært møte 10.00-14.00

Anne Beate 
Budalen / 
Liv Heyerdahl, 
sekr./koord.

5420 «Kapittelet som mangler»
Komm.dir. redegjorde for bakgrunnen for arbeidet med «Kapittelet som mangler»; 
Nasjonal helse- og sykehusplan (NHS) utelater nok en gang å snakke om 
rehabilitering som fagfelt.
Under Arendalsuka i sommer (-20), var det planlagt et seminar hvor hvorfor dette 
fagfeltet nærmest ikke omtales i noen offentlige dokumenter skulle stå på 
dagsorden.  
«Kapittelet» utarbeides av samfunnsaktørgruppen i Sunnaas sykehus. Mange 
interessenter; profesjons- og fagmiljøer, brukerutvalget, brukerorganisasjoner, 

Margrete 
Halvorsen, 
kommunikasjons-
direktør

Confidential, Heyerdahl, Liv, 12/16/2020 08:22:35



Side 4 av 6

interesseorganisasjoner m.fl.  Mål om å skape politiske diskusjoner om de 
utfordringer som er særlige viktige. Plan om ferdigstillelse før påske -21, før 
valgkampen begynner mot stortingsvalget 2021.

Parallelt pågår blant annet dette:
- Stortinget ber regjeringen sette ned et offentlig utvalg som skal kartlegge 

ulikhetene i rehabiliteringstilbudet i kommuner og 
spesialisthelsetjenesten.

- Helsefellesskapene skal være etablert i løpet av 2020.  Sunnaas blir 
observatør i Oslo helsefellesskap. Helsefellesskapene skal gi innspill til 
neste nasjonale helse- og sykehusplan i 2023.  Sykehuset ikke er da ikke i 
posisjon til direkte å påvirke neste plan, men vil fortsette å ta eget initiativ 
til å markere og løfte rehabiliteringens betydning.   

- WHO (Verdens helseorganisasjon) har rehabilitering som et av sine 
sentrale områder i sin satsning frem mot 2035.

Diskusjon i møtet rundt årsak til at rehabilitering knapt blir omtalt i offentlige 
dokumenter.

Vedtak
Brukerutvalget anerkjenner initiativet, og ønsker og holdes oppdatert om 
fremdriften i arbeidet. 

5520 Gjennomgang styresaker til styremøte 20.11.20
Gjennomføres som Skypemøte. 
Seminaret utsettes til styremøtet 18.12.20.
I dagens BU-møte er ikke alle saksdokumenter klare, derfor kun kort   
gjennomgang av sakslisten og driftsorienteringene. Det gjøres oppmerksom på at 
styresaksdokumentene publiseres på Sunnaas.no fredag 13.11.20.
Brukerutvalgets medlemmer inviteres til å melde fra om innspill til styresakene til 
leder og nestleder, som er til stede i styremøtet.

Vedtak
Brukerutvalget tar gjennomgang av de ferdigstilte styresakene til orientering.

Marianne Jørstad, 
HR-direktør

5620 Brukerundersøkelsen 2. tertial 2020
Resultatet av undersøkelsen er tidligere sendt i epost til brukerutvalget og ligger i 
Admincontrol. Total svarprosent (inklusive barn og unge): 50,6 %
Kvalitetsrådgiver presenterte også svar fra nasjonal undersøkelse (FHI) av 
brukeropplevd kvalitet innen rehabilitering, og i hvilken grad svarene til pasientene 
ved Sunnaas avviker svarene i den nasjonale undersøkelsen.

Mat, herunder dietter, er et område som stadig besvares med negative 
tilbakemeldinger.  Brukerutvalgets representant, Knut Storflor, følger opp saken i 
kontraktsmøter med leverandør. 

Vedtak
 Brukerutvalget tar gjennomgangen til orientering
 Brukerutvalgets representant følger opp gjennom kontraktsmøter med 

leverandør

Christine Raaen 
Tvedt,
kvalitetsrådgiver
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5720 Regnskap og budsjett 2021
Økonomidirektør redegjorde for prosess om krav og økonomiske rammer for 
helsesektoren og ned til det enkelte foretak.  I saken redegjøres for faktisk og 
planlagt tildeling av aktivitetsmidler vs tildeling av aktivitetsmidler etter 
«rettferdig» modell.  Foretaket er i budsjett 2021 tildelt anslagsvis 7 millioner 
mindre til økt aktivitet og smittevern enn foretakets størrelsesandel skulle tilsi.  På 
lang sikt vil videreføring av krav om aktivitetsvekst uten tilføring av midler få store 
konsekvenser for foretakets teknologiske utvikling og vekst i behandlingskapasitet.

Diskusjon i møtet vedrørende hva som er eiers begrunnelse for bortfall av 
aktivitetsmidler og om hvilke argumenter som kan brukes for at tildeling skal skje 
på grunnlag av størrelsesandel.  Forslag i møtet om å omregne bortfall av midler til 
«hva er det da som ikke blir gjort»/konkretisering av hvilke behov som ikke vil bli 
dekket. 
Det ble også tatt opp hva de store brukerorganisasjonene gjør for å fronte 
rehabiliteringsfaget. 
Økonomidirektør sender invitasjon til regnskapsansvarlig i BU, Knut Storflor, til 
budsjettgjennomgang med utvidet ledergruppe 16.11. og 7.12. (korr. dato).

Vedtak
Brukerutvalget tar orienteringen til etterretning. Økonomiansvarlig i BU stiller på 
møter om budsjettet i uke 47.

Hilde Westlie, 
økonomidirektør

5820 Dialogmøte med brukerorganisasjoner
Avklaringsmøte mandag 9.11.20 (deltakelse: Anne Beate Budalen, Øyvind 
Gerhardsen, Tuva Glende Nitteberg (LMS/sekr. for ungdomsrådet), Ida Lyngøy 
Pedersen (leder av UR) og Margrete Halvorsen (kommunikasjonsdir.).
Det planlegges for et to-timers digitalt dialogmøte den 11. februar 2021 kl. 13.00-
15.00.  Komm.dir leder møtet. Invitasjon med agenda er under utarbeidelse av 
LMS.

Forslag til agendapunkter:
 Orientering fra adm. dir. 
 Helsefellesskap, hva er det og hvilken betydning har det for rehab.feltet?
 Rehabilitering – hvordan ser man på problemet med at rehabilitering ikke 

er nevnt i ny nasjonal helse og sykehusplan?
 Planene for nytt sykehusbygg
 Ungdomshelse

Vedtak
Brukerutvalget stiller seg positive til at det arrangeres et alternativt dialogmøte i 
februar, og håper at det kan arrangeres et fysisk møte i oktober 2021. 

Anne Beate 
Budalen

5920 Budsjett 2021
Regnskapsansvarlig i BU viser til budsjett 2020 og utfordringene (før pandemien) 
knyttet til økte reisekostnader og kompensasjon for tapt arbeidsfortjeneste for 
nåværende brukerutvalg (siden 1.1.20).  På grunn av pandemien har kostnader til 
reiser og tapt arbeidsfortjeneste vært holdt nede inneværende år.  I normal drift 
vil kostnadene påløpe.  
Differansen mellom innmeldt behov fra BU for 2021 og forslag til budsjett 2021 tas 
opp i dialog mellom regnskapsansvarlig Knut Storflor og budsjettansvarlig i 
Sunnaas sykehus. 

Knut Storflor, 
medl. BU
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Budsjett 2021 diskuteres mer inngående i sak 5720.

Vedtak
Regnskapsansvarlig Knut Storflor kontakter budsjettansvarlig i Sunnaas sykehus. 

Eventuelt
Emilie har laget et forslag til tekst i fbm velkomstpermen til nye pasienter på 
Sunnaas. Emilie og Jenny bearbeider den foreslåtte teksten. I tillegg lager de 
forslag til en muntlig tekst som kan brukes i fbm en video om BU på Sunnaas. 
Tanken er at vi skal få tatt opp denne videoen før jul. Videoen skal ikke være på 
mer enn 1 minutt.  Det er spørsmål om vi skal bruker både pasient og bruker. 
Forskjellen sjekkes ut, siden vi er et Brukerutvalg. 

Anne Beate 
Budalen

Møteslutt kl 15.30
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